



## Referat OSK København 29.maj 2016 kl 14.00 til 17.00

### 1. Velkomst.

Velkommen

Vi minder om, at vi i OSK København bestræber os på at kommunikere med nænsomhed og varsomhed  
Dagsorden – nogen ændringer?

Ordstyrer er næstformand, Charlotte.

Præsentationsrunde med åndelige princip; Charlotte – åbenhed, Maria GSR torsdagsgruppen – overgivelse, Martin GSR Carls Stue – accept, Harder GSR Nighth Birds – håb, Mike GSR Bag facaden – åbenhed, Asbjørn Gss Hillerød Never Alone – ærlighed, Kim observatør, Dorrit litteratur, tillid, Jeannie kasserer åbenhed, Pia OSR ydmyghed, Helene sekretær åbenhed, Michael formand, åbenhed. Berit åbenhed, kasserer på konventet, Jeppe GSS Carls Stue, åbenhed.

Velkommen til eventuelle nye medlemmer og er der spørgsmål er I velkomne efter mødet.

### 2. Afbud

Dan Hi, Anne Marie GSR fredagsgruppen. Lars RS.

### 3. Beslutningsdygtighed (mindst 2 GSR'er)

Der er 4 GSR'ere og 1 GSS'er

### 3a. Godkendelse af dagsorden

### 4. Oplæsning af koncepterne og traditionerne

Der er indsamlet 191 kr. og Jeppe tager posten,  
Hvem tager kaffeposten til den 31. juli 2016  
Servicebøn

### 5. Meddelelser fra Administrationsgruppen.

Præsentation af formand. Michael fortæller, at han drømmer om at nå et mål, der hedder 10 stk. GSR'ere til møderne. Han fortæller om forståelsen af koncepterne og vil gerne slå et slag for at effektiviserer møderne. Endvidere orienterer han, at det er meningen med OSK at vi skal sende så lidt ud i grupperne som muligt, for at optimere beslutningerne i OSK. Vores nye formand har stor erfaring med service i NA. Præsentation af næstformand

Takker for tilliden. Har siddet i OSK før og kender posternes funktion. Charlotte vil gerne arbejde for servicevilligheden i OSK og tager gerne personligt ud i grupper og slår et slag for dette. Fremover vil hun fungere som ordstyrer og hun er rigtig glad for at være her.

Retningslinjerne er ændret (Jeannie)

Der ligger 5 stks. GSR mapper klar. De nye retningslinjer ligger ligeledes klar. Jeannie gennemgår ændringerne i retningslinjerne, hvor der er ændret i forskellige punkter.

Hvorfor GSR rapporter, ved Charlotte

Charlotte fortæller om nødvendigheden af GSR rapporter. Hun fortæller at OSK gerne vil indsamle dem, som databrug. Der er meget brugbar info i.

Nyt udkast til GSR mapper ved Charlotte

Vi er klar over, at GSR mapperne er lidt uoverskuelige og Charlotte har påtaget sig, at kigge og komme med udkast til nyt med



## 6. GSR runden med rapporter fra grupperne, inklusiv beslutninger som har været med ude i NA grupperne.,

Maria GSR Bonnie uden Clyde, alle poster besat, overvejer greeder, har løbende donationer til OSK, fast gruppe af 8, gennemsnitlig fremmøde ca 17. Martin GSR Carls Stuen, mange betroede tjenere, delte poster, har underskud i kassen pga. køb af litteratur og donation af 1200 kr. God servicevillighed og gode til at tage imod nykommere. Harder GSR Nighth Birds, serviceposterne svinger lidt i gruppen, samme struktur som sidst, der er snart servicemøde. Mike Bag facaden, svinger meget men er en halvstor gruppe, de er i gruppen enige om at de altid ønsker at have 500 kr. i buffer i gruppen til evt. indkøb af litteratur, resten vil de donere. De er blevet pålagt af præsten at skulle informere om antal fremmødte ved hvert møde. Asbjørn GSS Never Alone Hillerød, ny kaffe mand og kasserer, har lige doneret 1000 kr. til OSK, det er ikke et møde med faste medlemmer, men har et gennemsnitlig fremmøde på 20., de går højt op i modtagelse af nykommeren, Berit kasserer friheden, Ryesgade, de mangler GSR og GSS, mener de har 1500-1600 kr. i beholdning og påtænker at overføre, gennemsnitlig er fremmøde 25-30 stk., er meget obs på nye. Det kører godt med faste servicemedlemmer.

## 7. Kandidater til serviceposter

OSS 2 år cleantime, Der er 3 møder om året, der varer en weekend. Det foregår rundt omkring i landet. Det er meget spændende og lærerigt, fortæller Pia. Berit stiller op og alle punkter gennemgås og vælges enstemmigt. Berit fortæller om hvad hun kan tilbyde og hvad hun forventer af posten. Michael tilføjer, at det er en god ide, om hun sammen med Pia OSR formand deltager ved alle OSK møder.

Der bliver spurgt til, om Berit skriver traditioner og koncepter. Berit oplyser, at det ligger i støbeskeen.

OI 2 år. Formand for offentlig information, hvor man fungerer som bindeled mellem offentligheden og NA. Det kunne være spørgsmål der rettes. De laver præsentationer af NA, for at gøre NA synlig på eks.

Institutioner. Der er ingen der stiller op.

Webmaster 2 år cleantime. Der er ingen der stiller op.

## 8. Kasserer rapport

Regnskabet gennemgås og pt. Er kassebeholdningen ca. 34.000 kr.

Container/dokumenter NA's historie Kbh. er nu ordnet.

## 9. OSR rapport

Orientering ved Pia. Har været til "valgmøde" i Vordinborg, medio april. Formanden for internet var fraværende, og derfor er spørgsmålene udskudt. Lars RS er enstemmigt valgt til RDS.

Oversættelsesudvalgt vil gerne have besked, ved eventuelle fejl og rettelser. HI workshop i Fredericia 23. juni. Det næste RSK møde i kbh, 12-14 august 2016 har Lars RS. Der mangler tovholdere til lydbog. Der mangler rigtig mange servicefolk, se referat fra sidste RSK møde.

### 9.a. Debat vedrørende manglende serviceinteresse i RSK

Oplæg ved Pia. Der er skrivelse fra RSK til områderne, med ønske om diskussion af RSK's fremtidige virke.

#### 1. Hvad vil områderne med RSK?

Martin ser det lidt omsonst at diskutere, idet det vel handler om at få servicevilligheden op. Med manglende service, kan RSK fremtidigt ikke løfte opgaven. Det er vigtigt at budskabet ud, at RSK mangler servicefolk og samtidigt er det vigtigt at få orienteret om RSK's vigtighed. Maria bakker op om vigtigheden af RSK's virke og fortæller, at hun ikke har opfanget "krisen i RSK" før i dag. Charlotte fortæller om muligheden for at "rekrutere"/komme med forslag til medlemmer til service. Asbjørn spørger til, hvorledes han videreformulerer ovenstående til sin hjemmegruppe i nord.

Der er generel diskussion om servicevilligheden i NA. + snak om hvordan vi får højnet sammenholdet i NA, som helhed. Maria foreslår "Besøg i grupperne", med orientering om vigtigheden af traditionerne.

#### 2. Hvis der skal være et RSK, hvad kan I så gøre for at få det til at fungere?



Michael foreslår, at vi går lidt "forretningsagtigt" til udfordringen og foreslår et underudvalg, der laver oplæg til hvorledes vi skaffer flere servicefolk. Der nedsættes et udvalg bestående af Maria, Charlotte og Mike, der udarbejder plan for fremtiden.

3. Kan underudvalg fortsætte, hvis vi sætter RSK møder på pause?

#### 9.b. Spørgsmål fra Carls stue.

Hvad kan vi gøre for at sikre større GSR deltagelse til OSK møderne?

Martin beklager lidt at de stillede spørgsmål aktuelt er lidt forældede, idet de er stillet for ca ½ år siden og noget at det bliver ok dækket af det foregående.

Kan OSK anvende KOKNA til at informere om service/OSK, som er 1/4 af vores program, og hvis vi kan, hvordan skal vi så gøre det?

Skal vi arbejde med koncepterne fremadrettet, for at sikre en bedre servicestruktur i OSK? Maria er fortalende, idet der ligger meget viden i koncepterne, men påpeger blot at vi skal strukturere det mht. tidsperspektivet.

Michael er ikke i tvivl om, at koncepterne skal implementeres ind i møderne og vil være ansvarlig for at sætte tiden af. Vi påtænker, at starte med 1. koncept i 9. måned. Helene og Pia påtager sig opgaven.

#### 10. Rapporter fra underudvalg

HI – afbud.

IT - [nastformand@nadanmark.dk](mailto:nastformand@nadanmark.dk) er klar til brug.

Litteratur – Der er kommet ny oversættelse, "hvordan og hvorfor".. Litteratur er ved at forberede konventsaltet. Der er aktuelt bankbeholdning på ca. 22.000. efter konventet bliver det vurderet om det er tid til endnu en overførsel fra litteratur til OSK.

Konvent – der er solgt 93 billetter og 47 i forregistrering via nettet. Der er kalkuleret med 81.132 kr. i udgifter. Der er pt. Indtægter på 80.000 kr, hvilket er meget sammenligneligt med sidste års regnskab. Sidste års konvent gav et overskud på ca 56.000 kr. Der er generelt styr på det. Det meddeles fra formanden, via Charlotte at konventet åbner kl. 17 og der er styr på det.

#### 11. Oplæsning af foreløbig referat og derefter pause

#### 12. GSR frit forum

#### 13. Eventuelt

Oversættelsesudvalg v/Pia. Med referatet sendes mail fra oversættelsesudvalg, som GSR skal gennemgå på deres servicemøde.

Ang. Optælling til møder i kirker. Michael melder, at da det ikke er et spørgsmål om anonymitet og derfor opfordrer til samarbejde med offentligheden. I dette tilfælde; kirken. Konklusionen er at gruppen selv afgør, hvad de vælger, men der opfordres til et godt samarbejde.

#### 14. ToDo listen

#### 15. Beslutningslog

Der er nedsat et ad hoc udvalg til udarbejdelse af forslag til at løse NA's serviceproblem.

Der er besluttet at gennemgå NA's 12 koncepter, startende OSK møde september.

#### 16. NA relaterede meddelelser

##### Ledige poster i OSK:

Webmaster



OI formand

**Ledige poster i RSK:**

Formand

Næstformand

Vicekasserer

Vicesekretær

OI formand

- Der mangler tovholder til opstart af lydbog af basistekst.
- Rettelser/ændringer til den danske udgave af "How and Why", som kaldes; "det virker, hvordan og hvorfor" må gerne meldes til oversættelsesudvalget via NAdanmark.dk
- Internetudvalget søger servicefolk.
- Tovholder til at sende OSK Københavns NA historie til Internetudvalget

**17. Næste OSK møde 31.juli 2016**

Næste adm-gruppe møde er 17. juli 2016 og eventuelle punkter bedes fremsendes senest 17.juli 2016.

**18. Gennemlæsning af resten af referatet**

**19. Hvordan har det været runde, udenfor referat**

**20. Sindsrobøn**

**Tak for din service**

Service virker 😊